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Ostvaruju prava kroz Vijeće srpske nacionalne manjine, ali i putem predstavnika
u Općinskome vijeća, a imaju i zamjenika načelnika

Na području općine Okučani među pripadnicima nacionalnih manjina najbrojnija je srpska zajednica.

Slijedom toga, a u skladu sa odredbama Ustavnoga zakona o pravima nacionalnih manjina u RH imaju i pravo sudjelovanja u izvršnoj
vlasti.

Uz ustrojeno Vijeće srpske nacionane manjine (prvo je ustrojeno 2003. godine) imaju i zamjenika načelnika.Tu funkciju, drugi mandat
za redom, kao i funkciju predsjednika Vijeća srpske nacionalne manjine u trećem mandatu, obnaša Siniša Martinović.

-Ispočetka je bilo malo teško ostvarivati ciljeve- zaštitu i promicanja kulture i drugih vrednota pripadnika srpske nacionalne manjine. Da
sam znao da će biti tako, tko zna bi li u sve ovo i ulazio. Ipak „mic po mic“ , stepenicu po stepenicu i dolazimo do nekih ostvarenja. I
sama svijest naroda se mijenja. I većinskoga i manjinskoga. Jednostavno svi moramo shvatiti da bez suživota nema napretka nikome
na ovim prostorima.

Što se tiče naše zajednice, mi se borimo da postignemo sve ono što nam je Zakon zagarantirano. Ništa mimo toga ne tražimo. I tu ima
opstrukcija, no ako ne riješimo ove godine, mi polako, strpljivo i uporno... pa postignemo rezultat slijedeće godine.

U općini Okučani, prema Martinovićevim riječima, srpska zajednica je u postotku 22,7 % stanovništva i to je, kako je dodao, dobar broj.
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-Svi kažu malo je, ali nas nigdje više nema kao prije 90% . Moramo shvatiti da živimo u jednoj sredini koja je opustošena ratom, gdje su
propale firme. Nekada smo imali više zaposlenih nego što ćemo sada imati, a popis stanovništva 2021. u svibnju će pokazati stvarno
stanje stanovništva na ovom području. Na sve to nam je došao i COVID-19 .

Pomagali smo ljudima koliko smo mogli u ovoj situaciji. Pred Uskrs (Vaskrs) ove godine podijelili smo 100 paketa starim i nemoćnima
zajedno sa našim predsjednikom Vijeća srpske nacionalne manjine Brodsko-posavske županije Dušanom Nogićem i Srpskim narodnim
vijećem koje nam je u toj aktivnosti pomoglo, kao i našim saborskim zastupnikom. I uvijek vodimo brigu da starima i nemoćnima
pomogemo koliko je u našoj mogućnosti.

U prošlom Programu „ZAŽELI“ bilo je zastupljeno više žena pripadnica srpske nacionalne manjine koje su obilazile stare, ali u nastavku
toga Programa ih je manje. Zašto je tomu tako, ne znam. Popunjeno je sa drugima. Malo su ljudi ogorčeni jer su se navikli na
dosadašnje djelatnice. Načelnik je formalno popunio broj zaposlenih i ne možemo ništa mijenjati. Obitelji obilaze druge žene. Važno je
da se pomogne, ali znate kako je sa starijima kada se naviknu na jednu osobu. Što je, tu je!

Je li bilo problema tijekom godina u ostvarivanju prava povrata imovine stanovnicima srpske nacionalnosti i ako je bilo kako
ste to rješavali, je li im osigurana zamjena za njihovo vlasništvo?

-Mnogi su s ovih prostora izbjegli u akciji „Bljesak“, a kada se dogodio povratak imali su velike nade da će se vratiti u svoje kuće. Nisu
tada mogli jer su kuće bile zauzete ljudima iz BIH, Vojvodine i Hrvatske koji su se naseljavali na ovom prostoru. Na žalost i oni su morali
izbjeći sa prostora gdje su živjeli.Nije se svima izašlo u susret, ali osnivanjem naših institucija na ovom prostoru, stepenicu po
stepenicu, mi smo to rješavali, kao i stanarska prava. U suradnji sa načelnikom općine, ostvarili smo mogućnost zamjene stanova za
druge i tako smo ljude zbrinjavali. Zadovoljni smo, ali uvijek može bolje. Nismo mi remeteći faktori. Mora se shvatiti da moramo zajedno
živjeti na ovom prostoru i jedni bez drugih ne možemo-ističe Siniša Martinović.
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Osim u Okučanima, pripadnici srpske nacionalne manjine žive i u drugim naseljima općine Okučani.

-Ima nas u svim selima, ali smo „raštrkani“ i gledajući na brojnost većinskoga stanovništva, nas je zaista malo- kaže naš sugovornik.

Imaju li pripadnici srpske nacionalne manjine riješene osnovne uvjete života u naseljima u kojima žive?

-Što se tiče elektrifikacije nemamo problema, riješeno je. Gradska voda je došla u posavska sela i Okučane, a slijedeći krak će ići
prema sjeveru općine, prema Benkovcu i ostalim selima. Ipak, kako postoje bunari, mnogi koriste bunarsku vodu. Penzije su male pa
se i boje kako će sve obveze plaćati. Ipak je važno da postoji volja općine da osigura pitku vodu svima u svi naseljima.

Istaknuo je i zadovoljstvo ostvarenim zakonskim pravom učenja srpskoga jezika u OŠ Okučani, kao i nastavom
pravoslavnoga vjeronauka.

- Osam godina je kako u školi postoji model C, po kojemu naša djeca uče srpski jezik i kulturu, a poučava ih Goran Nogić, dok otac
Dragan Antonić poučava vjeronauk. Broj djece bi mogao biti i puno veći što zapravo ovisi o roditeljima. Trenutno ih je 20 na spomenutoj
nastavi i prošle smo im godine podijelili školske torbe zahvaljujući Zajedničkom vijeću općina Vukovar, koje nam je u tomu pomoglo.
Suradnja sa ravnateljicom OŠ Okučani je u najboljem redu, a roditelje pozivam da se odluče u većem broju poslati djecu na spomenutu
nastavu- naglasio je Siniša Martinović.

Na koji način čuvate, njegujete i prezentirate kulturnu i tradicijsku baštinu svoga naroda?

-Imamo bogatu kulturnu i tradicijsku baštinu, ali nemamo prostor u kojemu bismo se okupljali. I ne samo radi spomenutoga. Tako u
Vrbovljanima imamo puno male djece, mogao bi se organizirati društveni život na drugačiji, bogatiji način. Mogli bismo i radionice
različitoga sadržaja upriličiti za svu djecu.

Sa zadovoljstvom mogu reći da će se sa realizacijom projekta Društveni dom Vrbovljani krenuti slijedeće godine. Rješavali smo to u
suradnji sa Ministarstvom prosvjete i općinom, projekt je u izradi. Nastojimo u svim selima osigurati prostor.

A u dvorištu parohijskoga doma u Okučanima je u izgradnji Svetosavski dom u kojemu planiramo oformiti srpski Kulturni centar za sve
žitelje ovoga mjesta, svi su dobro došli.

Sve je odrađeno uz dozvolu vladike Jovana Ćulibrka, episkopa slavonskoga. Prije nekog vremena smo i krovište postavili. To je projekt
iz kapitalne investicije SNV-a koje nam je pomoglo kao i naš saborski zastupnik. Gradili smo u fazama. Najprije dokumentacija, pa
temelji, slijedilo je zidanje i na kraju krovište. Za nepunu godinu dana smo uspjeli doći od temelja do krova. Nismo se nadali u ovoj
situaciji da će ići tako brzo, ali uspjeli smo i ovom se prilikom zahvaljujem saborskim zastupnicima i SNV-u što su nam pomogli
prepoznajući potrebu našega naroda na ovom prostoru.

Okučani su primjer suživota, ali kada odem u druge sredine u RH onda vidim gdje smo mi. Ipak smatram da su Okučani bili uvijek iznad
drugih, a upravo na temelju različitosti (Srbi, Romi, Česi...) možemo biti primjer u cijeloj regiji. Samo tebamo više koristiti i položaj i
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bogatstvo različitosti- naglasio nam je u razgovoru Siniša Martinović.

Je li općina iz proračuna izdvaja sredstva za vjerske zajednice, pa tako i pravoslavnu?

-Općina izdvaja za vjerske zajednice, a naš vijećnik u Općinskom vijeću iznosi potrebe naše zajednice, samo su to uvijek mala sredstva
i apeliram na načelnika da se ona povećaju u slijedećoj godini. Nedovoljna su to sredstva za rad zajednice i Vijeća srpske nacionalne
manjine. Smatram da je srpska nacionalna manjina dika općine Okučani i da je to dobro i za većinski narod i Općinu u cjelini.

Tom suradnjom sa pravoslavnom crkvom, sa parohom Draganom, parohom Ognjenom, kao i vladikom Jovanom Ćulibrkom, koji je naš
„prozor u svijet“, situacija se puno promijenila na bolje za našu zajednicu u smislu kvalitete cjelokupnoga života.

I odnos katoličke i pravoslavne crkve u Okučanima, odnosno paroha Dragana Antonića i župnika fra Marija Radmana je odlična. Tome
je doprinijeo i kvalitetan odnos požeškoga biskupa msgr. dr. Antuna Škvorčevića i episkopa slavonskoga Jovana Ćulibrka- istaknuo je
Siniša Martinović te dodao uz poruku:

„Odnosi su odlični i smatramo da možemo zajedno i u tom pravcu idemo“.

.
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